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Úvodní slovo starosty
Vážení spoluobčané,
právě jste rozečetli poslední letošní číslo našeho občasníku. Rok 

nám proběhl ve znamení koronavirových opatření, se kterými se po-
stupně učíme žít. Bohužel negativní dopady postihly téměř všechny 
oblasti našeho společenského života. Stále jsme se neodvážili uskuteč-
nit některé tradiční akce, jako bylo pravidelné podzimní setkání se-
niorů. Jsem rád, že jsme společně mohli zahájit advent a slavnostně 
odhalit úžasný vyřezávaný betlém, pořízený částečně z dotace. V příš-
tím roce nás čeká výročí 670 let od první písemné zmínky o naší obci. 
Připravujeme celé pásmo kulturních akcí, které by měly být v duchu 
oslav tohoto výročí. První bude v lednu Obecní ples. Samozřejmě se 
modlíme, abychom jej nemuseli rušit v návaznosti na případné zpřís-
nění koronavirových opatření. 

Konec roku s  sebou přináší i  čas na  bilancování. Jak jsem Vás již 
informoval, obdrželi jsme dotaci na  komunitní dům pro seniory. 
Okamžitě jsme rozjeli všechny přípravné práce pro zahájení stavby. 
Financovat jej budeme částečně z  dotace, zbytek z  bankovního úvě-
ru. Ve  výběrovém řízení na  úvěrové financování zvítězila Komerční 
Banka a.s., která podala pro obec nejvýhodnější nabídku. V současné 
době probíhá výběrové řízení na zhotovitele stavby. V podmínkách pro 
realizaci počítáme s tím, že se stavbou začneme hned po novém roce 
a  dokončena bude do  října 2022. Předpokládáme, že stěhovat by se 
nájemci měli na přelomu roků 2022/2023. Na obecním úřadě jsme za-
čali připravovat seznam potencionálních zájemců. Prosím tedy, pokud 
máte mezi sebou někoho, kdo by měl zájem o bydlení v domě pro 
seniory v naší obci, pošlete žádost písemně či e-mailem, nebo se za-
stavte v úředních hodinách osobně u nás na úřadě.

Často jste se mne letos ptali na pohled a postoj vedení obce k zá-
kladní a mateřské škole. Základní a mateřská škola, její stav a fun-
gování, je a vždy byla jednou z priorit naší práce. Je to jedna ze služeb, 
kterou nabízíme našim občanům. Je samozřejmě pouze na nich, jestli 
jí využijí, nebo dají své dítě na školu jinou. Je těžké vyhovět širokému 
spektru občanů, kdy má každý jinou představu o vzdělání a výchově 
svých dětí. Rozumím tomu, že demokracie, ve které žijeme, umožnuje 
si prostě vybrat. Dlouhodobé a řekněme každoroční investice do všech 
objektů postupně dostaly naši základní a  mateřskou školu do  velmi 
dobré stavební kondice. Letos jsme kompletně opravili tři třídy ško-
ly, chodby, schodiště a  jídelnu. Posledním krokem bude rekonstrukce 
kuchyně, kterou již projektově připravujeme. Jako zřizovatel se tedy 
snažíme, aby naše zařízení nijak nezaostávalo za  ostatními v  okre-
se. Naopak chceme, aby zaměstnanci, kterých je 22, měli příjemné 
prostředí a podmínky pro práci a aby se děti v mateřské škole a žáčci 
v základní škole cítili v krásném a moderním prostředí příjemně. Jsem 
přesvědčen, že se z hlediska vybavenosti i kvality zaměstnanců obou 
škol rozhodně nemáme za  co stydět. Dražickým i  okolním občanům 
nabízíme výchovu jejich dětí na vysoké úrovni. Každý si může vybrat, 
co mu vyhovuje nejlépe. Takže z Tábora vozí někteří rodiče děti k nám, 
a naopak některým dražickým občanům vyhovuje školní zařízení jin-
de. A totéž platí i  se zaměstnaneckým poměrem. Každý si dle svého 
uvážení zvolí práci tam, kde mu nejvíce vyhovuje. Nehledal bych zatím 
tedy nic tajemného. Je to postě život. 

Příjemné prožití vánočních svátků,
hodně zdraví, štěstí a úspěchů
v novém roce Vám přeje

za Obec Dražice
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Výtah z jednání zastupitelstva obce

Letos jsme pokračovali v opravách chodníků 
a komunikací. Byly opraveny asfaltové povrchy 
na  sídlišti západ a  vybudovány nové chodníky 
v  jižní části obce. S  novými povrchy se snažíme 
opravit, případně vyměnit část veřejného 
osvětlení, děláme přípravu pro optické kabely 
internetu. V  těchto lokacích vždy měníme vodo-
vodní šoupata a  čistíme kanalizaci. Povedlo se 
nám zkrášlit další část obce. Příští rok bychom 
chtěli dokončit chodníky v jižní části obce a opra-
vit část komunikace před novým domem pro seni-
ory až po sportovní areál.

U  komunikací nemohu nezmínit opravu 
schodů ke kostelu, kde jsme ještě doplnili veřej-
né osvětlení a  lavičky. Potěšilo mne velké množ-
ství pozitivních ohlasů. 

V bytovém domě čp. 55 jsme dokončili rekon-
strukci 2 bytů, a  přes zimu bychom chtěli do-
končit poslední zbývající. 

Z menších akcí, na které jsme taktéž letos ob-
drželi dotaci, chci zmínit zajímavé workoutové 
prvky do  sportovního areálu, krytou pergolu 
jako přístavek mateřské školky pro venkovní vý-
uku, či nákup mulčovacího ramene za traktor, 
abychom mohli lépe udržovat příkopy podél cest 
v katastru obce.

Z obdržených dotací jsme rovněž vysadili nové 
aleje stromů podél polní cesty směrem k Balko-
vě Lhotě. Toto se snažíme dělat každý rok. V tom 
příštím bychom chtěli vysadit část, která by slou-
žila jako naučná stezka pro děti, aby se naučili 
lépe poznávat druhy rostlin. Každým dnem oče-
káváme vydání stavebního povolení na  rekon-

strukci a nástavbu šaten sportovního areá-
lu. V příštím roce bychom chtěli požádat o dotaci 
na realizaci. Zahájili jsme přípravu a projektová-
ní rekonstrukce kaskády 4 rybníků u vojenské 
střelnice.

Společně se starosty dotčených obcí a  za  po-
moci pana senátora Mgr.  Větrovského se nám 
podařilo prosadit, že byl Centrální komisí Minis-
terstva dopravy schválen záměr silničního ob-
chvatu silnice 1. třídy I/19 Drhovice – Tá-
bor. Předpokládaná cena je 2,5 miliardy korun 
včetně DPH. V  současné době začaly probíhat 
konzultace jednotlivých detailů projektu jako 
jsou sjezdy, nájezdy, typy křižovatek a podobně, 
kterých se aktivně účastníme. V  roce 2022 by 
měly proběhnout geologické průzkumy a  tak-
zvaná EIA, tedy vliv stavby na  životní prostře-
dí. Následně na konci roku 2022 by se měl začít 
dělat projekt pro územní rozhodnutí. Jsem velmi 
rád, že se nám povedlo posunout náš záměr přes 
hlavní schvalovací proces ministerstva a přiblížit 
jej tak blíže realizaci. Velký dík přitom patří jak 
panu senátorovi, tak odstupujícímu ministru do-
pravy.

Jistě jste zaznamenali i novinky u kulturního 
domu.  Zásilkovně se podařilo rozchodit telefonní 
signál a Z-Box je již v provozu. Další novinkou je 
stanice na dobíjení elektromobilů, elektro-
kol a mobilních telefonů. 

Po  letní sezóně jsme obdrželi výpověď z  ná-
jmu restaurace na  hřišti. Ve  vyhlášeném vý-
běrovém řízení byl vybrán nový nájemce. Těší 
nás, že je z  řad našich občanů. Nyní bychom 

po letech provozu chtěli udělat potřebné opravy, 
a po dohodě s novým nájemcem oznámit termín 
znovuotevření restaurace. Konec roku není jen bi-
lancování, ale i příprava na rok následující. Před-
pokladem je schválení rozpočtu obce na  rok 
2022. Ten je opět koncipován jako vyrovnaný. 

Jistě všichni sledujete turbulenci v  cenách 
energií a  služeb. I  náš dodavatel vody JVS a.s. 
přistoupil pro příští rok k  jejímu zdražení. Z to-
hoto důvodu dojde ke  zvýšení vodného a  stoč-
ného pro naše občany o 2,99 Kč. Cena pro příští 
rok tedy bude 78,76 Kč za m3.

Další oblastí je cena za svoz komunálního od-
padu. Bohužel ne všichni naši občané odpad třídí 
a celkově zaznamenáváme v třídění spíše pokles. 
Z  nových zákonů o  odpadech a  prováděcích vy-
hlášek vyplývají pro obec další povinnosti týka-
jící se plnění odpadových cílů obce, hlášení údajů 
o  obecním systému nakládání s  komunálními 
odpady atd. Obce, které tyto podmínky nesplní, 
budou sankcionovány, což s  největší pravděpo-
dobností potká i  nás. Více se o  této problemati-
ce rozepisuje kolegyně Blanka Čítková ve  svém 
článku. 

Adventní čas a  Vánoce jsou pro nás v  Draži-
cích spojené se zpíváním u stromečku. Letos jsme 
naplánovali opět jen jedno zpívání na  Štědrý 
den. Doufám, že se uskuteční a  společně se se-
tkáme.

Na závěr mi dovolte, abych Vám popřál příjem-
né a pohodové prožití vánočních svátků a mnoho 
zdraví a síly v novém roce.

Lubomír Smažík, starosta obce   

29. jednání, konané dne 26. 8.
 Komunitní dům pro seniory – starosta 

obce představil přehled bytů obsažených 
v  komunitním domě pro seniory. Současně 
uvedl jednotlivé výše nájmů kalkulovaných 
dle podlahové plochy jednotlivých bytů. Za-
stupitelstvo obce Dražice bylo současně in-
formováno o získání dotace na výstavbu ko-
munitního domu pro seniory z Ministerstva 
pro místní rozvoj. Starosta obce byl pověřen 
k provedení výběrového řízení na poskytnu-
tí úvěru pro zajištění financování výstavby 
a na zhotovitele stavby.

 Starosta předložil a  okomentoval čerpání 
rozpočtu obce Dražice k  31.7.2021 a  roz-
počtová opatření č. 10, 11 a 13/2021.

 Zastupitelstvo obce 7 hlasy odsouhlasilo 
rozpočtové opatření č. 12/2021.

 Obec zahájila projektovou přípravu na  akci 
„Obnova malé vodní soustavy v lokalitě 
Pod Střelnicí k. ú. Dražice u Tábora“.

 Zastupitelstvo obce odsouhlasilo vyhlášení 
záměru prodeje pozemku parc. č. 2075/4 

v k. ú. Dražice u Tábora o výměře 310 m2 
okolo rekreačního objektu č. e. 239. 

 Žádost o  změnu územního plánu a  od-
kup části pozemků obce Dražice – obec 
Dražice obdržela žádost o zařazení pozemků 
parc. č. 73/1 a 72/3 v k. ú. Dražice u Tábora 
do  plochy pro bydlení v  rodinných domech 
bez omezení výstavby. Současně byla obci 
Dražice předložena žádost o  odkup části 
pozemku parc. č. 73/7, 72/2 a  103/1 v  k. 
ú. Dražice u  Tábora. Zastupitelstvo 6 hlasy 
(1 se zdržel hlasování) schválilo vyhláše-
ní záměru prodeje části pozemků parc. č. 
73/7, 72/2 a 103/1 v k. ú. Dražice u Tábora 
po  předložení konkrétního geometrického 
plánu žadatelkou a po vyhotovení znalecké-
ho posudku, který stanoví cenu pozemků.

 Zastupitelstvo obce odsouhlasilo smlouvu 
o  poskytnutí dotace na  projekt „Venkovní 
prostory pro vzdělávání v  MŠ Dražice“ 
s  výší  finanční podpory ve  výši 74  400 Kč 
od Jihočeského kraje. 

 Zpracování změny územního plánu – ve-

dení obce zajistí kompletní nabídky na zpra-
cování změny č. 1 územního plánu a prověří 
reference na jednotlivé zpracovatele. 

 Provozní a  návštěvní řád workoutové 
hřiště byly odsouhlaseny. 

 Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na „Wor-
koutové hřiště Dražice“ –  předmětem 
dodatku je rozšíření hřiště o cvičební prvek 
„kliky a záda“. 

 Stromy na hřišti – starosta obce informo-
val o provedeném zhodnocení stavu stromů 
na  hřišti panem Ing.  Fukou. Zastupitel-
stvo obce Dražice souhlasilo se závěry této 
zprávy, která určuje jeden strom k pokácení 
a u ostatních provést zdravotní řez.  

 Opravy v č. p. 55 – zastupitelstvo obce bylo 
seznámeno s  průběhem prací v  bytovém 
domu č. p.  55 (bývalý úřad). Veškeré práce 
jsou v konečné fázi. 

 ZŠ a MŠ Dražice - v roce 2021/2022 bude 
navštěvovat ZŠ 81 žáků v  pěti třídách. 
Ve školce budou otevřeny 2 třídy po 22 dě-
tech.



prosinec 2021

www.obecdrazice.cz 3

30. jednání, konané dne 7. 10.
 Změna hranic katastrálního území – 

zastupitelstvo obce Dražice projednalo fi-
nální návrh na změnu hranic katastrálního 
území s  obcí Meziříčí včetně navrženého 
vyrovnání. Hlasování: 7 zastupitelů bylo 
proti navržené změně hranice katastrální-
ho území, 1 se zdržel. 

 Vystoupení ředitele ZŠ Dražice – Ředi-
tel školy informoval o  zahájení školního 
roku 2021/2022. Sdělil, že bylo provede-
no testování žáků na  COVID-19. Školu 
navštěvuje celkem 79 žáků. Mgr.  Veselý 
popsal veškeré stavební úpravy, které 
proběhly v  budově školy během letních 
prázdnin a  informoval o zásadních výda-
jích, provedených nad rámec původního 
projektu stavebních úprav – jednalo se 
o výměnu výdejního pultu a nákup vyba-
vení v jídelně školy a ve třídách. Na závěr 
okomentoval vzniklou ztrátu kvůli uza-
vření sportovní haly z  důvodu uzavření 
v době protipandemických opatření a po-
žádal zastupitelstvo obce o  navýšení ne-
investičního příspěvku na provoz ZŠ a MŠ 
Dražice.  

 Starosta obce předložil a okomentoval čer-
pání rozpočtu obce Dražice k  31.8.2021 
a rozpočtové opatření č. 14/2021.

 Zastupitelstvo obce 8 hlasy schválilo roz-
počtové opatření číslo 15/2021.

 Záměr pronájmu pekárny – starosta 
obce Dražice předložil návrh na  vyhláše-
ní záměru pronájmu nebytových prostor 
sloužících pro provoz pekárny v  KD, č.p. 
166 Dražice. Doplnil, že důvodem pro vy-
hlášení tohoto záměru je revize prostor 
využívaných pro provoz pekárny a změna 
právního subjektu stávajícího pronajíma-
tele. Zastupitelstvo obce 8 hlasy odsou-
hlasilo vyhlášení záměru pronájmu těchto 
nebytových prostor firmě Pekárna a  cuk-
rárna Dražice s.r.o., se sídlem Dražice 166, 
39131 Dražice, IČO: 28112971, za stávají-
cí výši nájemného.

 Výpověď z nájmu „Restaurace na hři-
šti“ – obec Dražice obdržela výpověď 
z  nájmu prostor restaurace na  hřišti dle 
platných ustanovení nájemní smlouvy. 
Zastupitelstvo projednalo uvedenou vý-
pověď a  odsouhlasilo vyhlášení záměru 
pronájmu nebytových prostor „Restaurace 
na hřišti“. 

 Plynovodní přípojka – zastupitelstvo 
obce schválilo uložení plynovodní přípoj-
ky (pro RD č.p. 202) do  pozemku parc. č. 
1360/12 v k. ú. Dražice u Tábora. 

 Vodovodní a  kanalizační přípojka – 
zastupitelstvo obce odsouhlasilo uložení 
vodovodní a kanalizační přípojky (pro RD 
č.p. 41) do pozemku parc. č. 2140/1 v k. ú. 
Dražice u Tábora. 

 Vodovodní přípojka – zastupitelstvo 
obce odsouhlasilo uložení vodovodní pří-
pojky  (pro RD č.p. 168) do pozemku parc. 
č. 2153 v k. ú. Dražice u Tábora. 

 Vítání občánků 2021 – zastupitelé doda-
tečně schválili dar a znění darovací smlou-
vy, která bude uzavřena mezi obcí Dražice 
a rodiči nově narozených občánků za úče-
lem poskytnutí finančního daru každému 
dítěti ve výši 2000 Kč. 

 Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí 
dotace – starosta obce Dražice předložil 
zastupitelstvu dodatek č. 1 ke  smlouvě 
o  poskytnutí dotace na  projekt „Venkov-
ní prostory pro vzdělávání v MŠ Dražice“. 
Předmětem dodatku je prodloužení termí-
nu realizace stavby. Zastupitelstvo obce 
dodatek č. 1 odsouhlasilo 8 hlasy. 

 Výběrové řízení úvěr „Komunitní dům 
pro seniory“ – zastupitelstvo obce schvá-
lilo jako poskytovatele úvěru  Komerční 
banku a.s., Na Příkopě 33, č.p. 969, 114 07 
Praha 1 s  parametry – fixní sazba 15 let, 
úrok 2,51%, doba splácení 25 let. 

 Byla schválena obecně závazná vyhláš-
ka č. 2/2021 o stanovení obecního systé-
mu odpadového hospodářství.

 Žádost o  zrušení poplatku za  komu-
nální odpad – obec Dražice obdržela 
žádost od  majitelky rekreačního objektu 
o  zrušení poplatku za  komunální odpad. 
Vzhledem k  tomu, že neexistují žádné le-
gislativní možnosti pro zrušení poplatku 
za likvidaci komunálního odpadu a je nut-
né dodržet rovnoprávnost mezi jednotli-
vými poplatníky, nemůže obec uvedený 
poplatek zrušit.  

 Výběr zhotovitele „Komunitní dům 
pro seniory Dražice“ – vedení obce in-
formovalo o  procesu výběru zhotovitele 
na stavbu komunitního domu pro seniory. 
Veškerou administraci provádí společnost 
Stavební poradna, spol. s.r.o.  

 Kaskáda rybníků pod střelnicí – staros-

ta obce popsal průběh projektové přípravy 
na obnovu soustavy rybníků pod střelnicí. 
Je provedeno měření a rozbor sedimentu. 
Bylo provedeno zaměření rybníků, na  zá-
kladě kterého bude zahájeno majetkopráv-
ní vypořádání.

 Ukazatele rychlosti – obec Dražice ob-
držela aktualizovanou nabídku na  umís-
tění nových ukazatelů rychlosti v  obci 
s možností financování ze Státního fondu 
dopravní infrastruktury. V současné době 
nebudou stávající ukazatele měněny. 

 Obchvat – přeložka I/19 – starosta obce 
uvedl, že bylo schváleno zahájení projek-
tové přípravy obchvatu národní komisí. 
Stavbu bude mít v přípravě ŘSD České Bu-
dějovice.

 Byl odsouhlasen dodatek č. 1 „Oprava 
chodníků Dražice – jih II. etapa“, jehož 
předmětem bylo prodloužení termínu rea-
lizace na 26.11.2021. 

 Dodatek č. 2 „Workoutové hřiště Dra-
žice“ – zhotovitel hřiště podal žádost 
o  prodloužení termínu realizace stavby 
z  důvodu prodloužení dodávky materiálu 
pro výrobu hřiště do 25.10.2021. Dodatek 
č. 2 byl zastupitelstvem odsouhlasen.

 Strategický rámec MAP – zastupitelstvo 
obce Dražice 8 hlasy schválilo Strategický 
rámec MAP – seznam investičních priorit 
ZŠ Dražice.

 Mikroregion Táborsko – místostarostka 
obce informovala o proběhlé valné hroma-
dě mikroregionu Táborsko, na  které bylo 
projednáno další fungování tohoto svaz-
ku obcí. V  současné době se řeší náhrada 
za stávajícího manažera. 

 Sbor pro občanské záležitosti – paní 
Renata Samcová uvedla, že nebude pořá-
dáno  setkání seniorů. Cvičení bude pro-
bíhat jako v minulých letech v prostorách 
tělocvičny. 

 Kulturní výbor – Ivan Šimák zmínil na-
bídku na  uspořádání „Krampus show“ 
v  termínu 5.12. Uvedený termín kolidu-
je s  termínem tradičního chození čertů 
po jednotlivých domácnostech. Pan Šimák 
prověří možnost uspořádání show v jiném 
termínu.

 Ing.  Novotný požádal o  provedení opat-
ření (vysypání kačírku) ve  žlábku u  nové 
opěrné zdi u  tenisového kurtu, jelikož se 
ve žlábku zadržuje dešťová voda.                 

PROVOZNÍ DOBA SBĚRNÉHO DVORA DRAŽICE 
OD 1. 12. 2021 DO 28. 2. 2022

STŘEDA: 14:00–17:00 hod. a  SOBOTA: 9:00–11:00 hod.
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Tubusy s reflexními prvky
V  měsíci říjnu se na  sloupech veřejného 

osvětlení u přechodů pro chodce (směr od Tá-
bora) objevily „zvláštní“ tubusy. Naše obec se 
zapojila do projektu Sdružení místních samo-
správ, který má za cíl zvýšit viditelnost chodců 
a cyklistů a také opatření pro bezpečnou jízdu 
řidičů všech vozidel. Zásobník s retro reflexní-
mi prvky je užitečný tam, kde hrozí zvýšené ne-
bezpeční střetu chodce s motorovým vozidlem, 

proto byl instalován u přechodů. Z horního zá-
sobníku zespoda vytáhnete (v případě potřeby) 
reflexní samolepku, spodní nádoba slouží jako 
„odpadkový koš“ pro sejmutou zadní stranu. To 
že byly tubusy odhaleny, dokazuje množství sa-
molepek vylepených po všem možném po celé 
obci :o). Nic není zadarmo a může se stát, že až 
budete nálepku skutečně potřebovat, nebude, 
proto si ji berte pouze v případě potřeby. 

Dobíjecí stanice
Další stavbou před kulturním domem je do-

bíjecí stanice pro elektromobily. Pro nabíjení 
dvou automobilů naráz jsou vyčleněna a  ba-

revně označena dvě místa na parkovišti. Zad-
ní stranu dobíjecí stanice lze využít k dobíjení 
elektrokol a mobilů. Vždy je však nutností mít 
příslušný dobíjecí kabel. 

Odpady
Co by to bylo za  občasník, abych nezmí-

nila situaci ohledně odpadů. Počátkem roku 
vstoupil v účinnost nový zákon o odpadech č. 
541/2020 Sb., z kterého vyplývají nové povin-
nosti. Zásadní cenovou změnou v novém záko-
ně je každoroční zvýšení poplatků za ukládání 
odpadů na  skládky a  zvýšení rekultivačního 
poplatku za  každou uloženou tunu odpadu.  
Naši obec ale bude více trápit zajistit „Třídící 
cíle obce“, tedy aby odděleně soustřeďované 
recyklovatelné složky komunálního odpadu 
tvořily k roku 2025 alespoň 55 % z celkového 
množství komunálních odpadů. Způsob výpo-
čtu plnění těchto cílů a  jaké odpady se budou 
započítávat, stanoví vyhláška. Zkušební výpo-
čet s daty loňského roku dopadl ještě hůře, než 
jsem očekávala, plníme na  cca 21%. Za  tento 
„přestupek“ – nesplnění cíle, může obec dostat 
pokutu až 200.000 Kč. A  třešničkou na  dortu 
je administrativní zátěž. Nově vás musíme in-
formovat o  způsobech a  rozsahu odděleného 
soustřeďování komunálního odpadu a  zve-
řejňovat též výsledky odpadového hospodář-
ství obce včetně nákladů na  provoz obecního 
systému. Dosud podávané hlášení o  produkci 
a nakládání s odpady, které zahrnovalo strohé 
základní informace o odpadovém hospodářství 
v obci, vygraduje na hlášení o obecním systé-
mu za  uplynulý kalendářní rok obsahující 14 
tabulek údajů o  obecním systému nakládání 
s komunálním odpadem. Uvidíme, jak nám to 
Rumpold příští rok „spočítá“. Naším společ-
ným zájmem a cílem je, třídit, třídit a ještě jed-
nou třídit. Žádná z okolních obcí nemá v této 
oblasti takové možnosti jako Dražice. Máme 

9 separačních hnízd rozmístěných po  celé 
obci. Většina obsahuje nádoby na papír, plast, 
sklo, tetrapak a nově od prosince kovy. Hníz-
do na  západě je navíc rozšířeno o  kontejner 
na  textil. Prosíme, textil/oblečení vkládejte 
v  pytlích, taškách, nevhazujte volně. Z  důvo-
du efektivity vás žádáme, abyste vhazovaný 
odpad „upravili“ na  co nejmenší objem (lahve 
vyfoukli a  sešlápli, stejně tak plechovky nebo 
kartony od nápojů, velké kartonové krabice od-
nesli do sběrného dvora nebo roztrhli na menší 
části). Třikrát týdně je otevřen sběrný dvůr, 
kam můžete odložit další odpad z  domácnos-
tí a  vysloužilé elektro. Před sběrným dvorem 
bude přes zimní měsíce umístěn velkoobjemo-
vý kontejner na bioodpad. Zbytek je už na vás, 
měli bychom mít společný cíl, a  to třídit, jak 
jen to půjde. Pokud dojde k  velkému nárůstu 
nákladů na  sběr a  likvidaci odpadů, je velice 
pravděpodobné, že část tohoto nárůstu bude 
přenesen také na vás, poplatníky za „komunál-
ní odpad“. V této souvislosti byly vydány nové 
vyhlášky, a to OZV č. 2/2021 o stanovení obec-
ního systému odpadového hospodářství a OZV 
č. 3/2021 o  místním poplatku za  obecní sys-
tém odpadového hospodářství. Nic zásadního 
se nemění – výše poplatku (650 Kč) a splatnost 
zůstávají prozatím nezměněny. Obě vyhlášky 
naleznete na  webových stránkách v  záložce 
„Obec – obecně závazné vyhlášky“.

Z-box
Jak jsme Vás informovali v  minulém čísle, 

před kulturním domem stojí samoobslužné 
místo Zásilkovny Z-BOX. Delší dobu trvalo, 
než byl spuštěn, ale pokud budete v současné 
době objednávat v e-shopu nějakou méně roz-
měrnou zásilku, můžete z  možností doručení 
zvolit tento Z-Box. K vyzvednutí je potřeba mít 
nainstalovanou aplikaci Zásilkovny, která vám 
schránku otevře.                                                               

Co nového?
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Na  začátku letošního roku byla vydána ak-
tualizace Programu zlepšování kvality ovzduší 
pro zónu Jihozápad CZ03 (dále jen „PZKO“) 
a to z důvodu přetrvávajícího překročení imis-
ního limitu pro karcinogenní benzo(a)pyren. 
Tato znečišťující látka je do  ovzduší vypouš-
těna majoritně z  lokálních topenišť, zejména 
z nevyhovujících kotlů a topidel na uhlí a dřevo. 
Překročení výše uvedeného limitu představuje 
vážné ohrožení pro lidské zdraví. Bohužel tyto 
zvýšené hodnoty byly naměřeny také v  naší 
obci, a proto je na nás z „vyšších“ míst vyvíjen 
tlak k  plnění opatření pro omezení emisí ze 
spalovacích stacionárních zdrojů do 300 kW. 

Když nám přišla informace, že jsme mezi 7 
obcemi na  Táborsku, které mají imisní limit 
překročen, domnívali jsme se, že je to určitě 
kvůli naší rušné komunikaci, která vede přes 
Dražice. Byli jsme vyvedeni z  omylu.  Kvalitu 
ovzduší v  naší obci ovlivňují zejména kotle 
na tuhá paliva, což dokazují podzimní a zimní 
měsíce, kdy začínáme topit. Přejít obec, aby se 
člověk neudusil kouřem valícím se z některých 
komínů, je prakticky zázrak. Na  MěÚ Tábor 
bylo zřízeno speciální pracovní místo a jeho za-
městnanec má za úkol spolupracovat s dotče-
nými obcemi na zlepšení situace a kontrolovat 
plnění povinností zákona o  ochraně ovzduší 
kladených na provozovatele zdrojů. Řada z vás 
již přešla na  vytápění plynem či tepelnými 
čerpadly, zpozornět by však měli ti, kteří topí 
ve  starých kotlích na  tuhá paliva. Spalovací 
zařízení, která 1. září 2022 nebudou splňovat 
nejméně 3. třídu dle ČSN EN 303-5 musí být 
odstaveny z  provozu. Vzhledem k  tomu, že 
jsme na „černé listině“, dá se očekávat, že bude 
naše obec pod drobnohledem. 

Co můžete udělat pro zlepšení našeho 
ovzduší?

Pokud jste vlastníkem starého nevyhovující-
ho kotle, vyměňte jej. V posledních letech byla 
výměna několikrát podpořena různými dotač-
ními programy. Aktuálně jsou (či brzy budou) 
vyhlášeny dvě výzvy. Nová zelená úsporám je 
podpořena ze Státního fondu životního pro-
středí. Jihočeský kraj bude poskytovat kotlíko-
vou dotaci, která je zaměřena pro domácnosti 
s nižšími příjmy. Co se krajské kotlíkové dotace 
týče, chtěli bychom na  Vás apelovat, prosím 
vyplňte a  odešlete do  31.12.2021 předregis-
trační dotazník, který je přílohou občasníku, 
nebo jej naleznete v záložce kotlíkových dotací 

na stránkách Jihočeského kraje. Na základě za-
registrovaného počtu zájemců bude na začátku 
roku 2022 stanovena Jihočeskému kraji část-
ka, o kterou si bude moci požádat ministerstvo 
životního prostředí. Je tedy velmi důležité, aby 
dotazník vyplnilo co nejvíce domácností spl-
ňujících podmínky. Vyplnění dotazníku není 
nijak závazné, a ani neznamená podání žádosti 
o kotlíkovou dotaci. Příjem žádostí bude zahá-

jen na jaře 2022.  Bližší informace k oběma do-
tacím naleznete v  samostatných příspěvcích. 
Informace o národních dotacích jsou pravidel-
ně zveřejňovány na  stránkách SFŽP https://
www.sfzp.cz/.

Pokud máte kotel na tuhá paliva, který plní 
emisní třídu, je důležitá také volba správné-
ho paliva, které splňuje požadavky stanove-
né výrobcem zdroje, správný způsob obsluhy 
a údržby. U palivového dřeva je zásadní správ-
ný způsob skladování. Dřevo by se mělo su-
šit v průměru 2 roky, a  to na vhodném místě 
chráněném před povětrnostními vlivy. Spalo-
vání nedostatečně proschlého dřeva může vést 
k  vysokým emisím, snížení účinnosti využití 
energie obsažené v palivu a k provozním pro-
blémům s vlastním zdrojem.  Jednou za 3 roky 
byste měli provést kontrolu technického sta-
vu a provozu zdroje prostřednictvím odborně 
způsobilé osoby proškolené výrobcem zdroje. 
A zapomenout byste neměli ani na pravidelné 
kontroly a čištění spalinové cesty.

Zákon o ochraně ovzduší přenechává kont-
rolní pravomoc nad dodržováním povinností 
těchto provozovatelů obecním úřadům obcí 
s rozšířenou působností (ORP Tábor). Od OÚ 
Dražice se očekává spolupráce s  ORP Tábor 
ve formě pomoci s identifikací domácností, jež 
využívají k  vytápění pevná paliva na  základě 
charakteristiky kouře unikajícího z  komínů, 
případně dalších nepřímých indicií. ORP Tá-
bor může na základě této identifikace provést 
úřední kontrolu na místě, z které může vyply-
nout uložení nápravných opatření či sankcí. 

Jak se nám bude v Dražicích dýchat je tedy 
na nás všech.

Blanka Čítková   

Program Nová zelená úsporám přichází 
s novým konceptem, kterým se snaží být zase 
o něco zajímavějším, přehlednějším a přístup-
nějším většímu okruhu žadatelů.

Jednou z hlavních novinek je, že program je 
určený pro celý bytový segment, nejen pro pro 
rodinné domy, ale nově též pro bytové domy 
po  celé ČR a  třeba i  rekreační objekty, které 
jsou využívány k trvalému bydlení.

Zároveň došlo ke  sloučení s  jinými progra-
my, čímž se zájemcům otevřela poměrně široká 
nabídka dotací. Vedle hlavní nabídky na zatep-
lení a  výměnu oken ve  stávajících objektech, 
výstavby nových domů s velmi nízkou energe-
tickou náročností, výměnu zdrojů tepla, říze-
ného větrání a instalaci solárních systémů, lze 
z programu NZU žádat i na instalaci venkovní 
stínící techniky, výstavbu zelené střechy, hos-
podaření s dešťovou vodou a nově také na zří-

zení dobíjecích stanic pro elektromobil nebo 
výsadbu stromů v okolí bytových domů.

Po  delším období, kdy byly vyčerpány pro-
středky z kotlíkových dotací, je nyní opět mož-
né žádat o dotaci na výměnu zdrojů ve stáva-
jících objektech. Pokud stále někdo provozuje 
jako hlavní zdroj vytápění kotel 1. či 2. emisní 
třídy na pevná paliva či lokální topidla na pev-
ná paliva (uhlí, dřevo), má nyní poslední příle-
žitost využít dotaci pro přechod na ekologičtěj-
ší zdroj. Od září 2022 bude totiž provoz těchto 
původních zdrojů zakázán pod pokutou až 50 
tis. Kč.

U  některých opatření došlo k  navýšení do-
tačních částek a  byly zavedeny tzv. bonusy, 
které mají motivovat žadatele ke  kombinaci 
více opatření. Např. za každé další opatření lze 
získat bonus v řádech desítek tisíc u rodinných 
domů.

Příjem žádostí odstartoval v  polovině října 
a  měl by trvat minimálně do  poloviny roku 
2025. Jednou z dalších novinek je, že veškerá 
administrace žádosti probíhá již zcela online 
a  to jednoduchým nahráním dokumentů přes 
informační systém.

V případě zájmu o bližší informace se může-
te obrátit na spolek Energy Centre České Budě-
jovice (www.eccb.cz), které nabízí jak bezplatné 
a  nezávislé poradenství, tak i  služby energe-
tických specialistů. Tel.: 387  312  580, mobil: 
773 124 580, email: eccb@eccb.cz.

Činnost Energy Centre České Budějovi-
ce je spolufinancována z rozpočtu Jihočes-
kého kraje.                                                                         
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motivovat žadatele ke kombinaci více opatření. Např. za každé další opatření lze získat bonus v řádech 
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Příjem žádostí odstartoval v polovině října a měl by trvat minimálně do poloviny roku 2025. Jednou 
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Činnost Energy Centre České Budějovice je spolufinancována z rozpočtu Jihočeského kraje. 

 

Nová zelená úsporám pro obytné domy

Kvalita ovzduší v Dražicích
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Na co lze kotlíkovou dotaci pro domác-
nosti s nižšími příjmy čerpat?

Kotlíkovou dotaci lze čerpat na výměnu kot-
lů na pevná paliva s ručním přikládáním, které 
nesplňují 3., 4. nebo 5. emisní třídu a  jejichž 
provoz je od 1. 9. 2022 zakázán. 

Dotaci lze získat pouze pro výměny kotlů re-
alizované od 1. ledna 2021.

Jaký nový zdroj tepla si lze z dotace po-
řídit a jak vysoká je dotace?
Kotel na biomasu (pelety) s automatickým 
přikládáním – 95 %, max. 130 000 Kč
Kotel na biomasu (kusové dřevo) s ručním 
přikládáním – 95 %, max. 130 000 Kč
Tepelné čerpadlo – 95 %, max. 130 000 Kč
Kondenzační kotel 
na zemní plyn – 95 %, max. 100 000 Kč

Kdo může o dotaci žádat?
Vlastník nebo spoluvlastník nemovitos-

ti (rodinného nebo bytového domu, bytové 
jednotky nebo trvale obývaného rekreačního 
objektu) v Jihočeském kraji, vytápěné kotlem 
na pevná paliva s ručním přikládáním nesplňu-
jícím 3., 4. nebo 5. emisní třídu.

Kdo má nárok na kotlíkovou dotaci pro 
domácnosti s nižšími příjmy?

Nárok na kotlíkovou dotaci pro domácnosti 
nižšími příjmy mají domácnosti splňující jeden 
z níže uvedených předpokladů:

 Žadatel a  všichni členové jeho domácnosti 
pobírají ke  dni podání žádosti o  podporu 
starobní důchod nebo invalidní důchod 3. 
stupně. Příjmy této domácnosti nebudou 
sledovány.

 Žadatel je nezletilý nebo student denního 
studia do  26 let. V  případě spoluvlastnic-
tví rodinného domu, trvale obývané stavby 
pro rodinnou rekreaci nebo bytové jednotky 
v bytovém domě jsou i ostatní spoluvlastníci 
nezletilí nebo studenti denního studia do 26 
let. Příjmy této domácnosti nebudou sledo-
vány.

 Žadatel v období od 1. 1. 2020 do doby podá-
ní žádosti o podporu pobíral dávky v hmot-
né nouzi nebo příspěvek na  bydlení (není 
nutné, aby dávky nebo příspěvek pobíral 
po celou dobu). Příjmy této domácnosti ne-
budou sledovány.

 Domácnost je tvořena osobami (vč. seniorů 
a dětí), jejichž průměrný čistý příjem na jed-
noho člena domácnosti v roce 2020 nepřevý-
šil 170 900 tis. Kč. Příjmy této domácnosti 
musejí být za všechny členy domácnosti do-
loženy, a to se zohledněním níže uvedených 
podmínek: 

 Domácnost tvoří výhradně osoby, které mají 
v dotčené nemovitosti trvalé bydliště, a dále 
ostatní osoby, které s žadatelem trvale byd-
lí. V  případě, že osoba s  trvalým bydlištěm 
bydlí ve  skutečnosti jinde, poskytne čestné 
prohlášení a příjem této osoby se do příjmu 

domácnosti započítávat nebude. Počet členů 
domácnosti je rozhodný k  datu podání žá-
dosti o podporu.

 Do  příjmů se započítávají veškeré příjmy 
člena domácnosti, tj. příjmy ze zaměstnání, 
samostatné výdělečné činnosti, pronájmů, 
veškeré typy důchodů, dávky nemocenské, 
peněžitá pomoc v mateřství, dávky státní so-
ciální podpory, podpora v nezaměstnanosti, 
rodičovský příspěvek, dávky v hmotné nouzi 
atp.

 Příjmy nezletilých dětí a studentů do 26 let, 
kteří studují v  denním studiu, se uvažují 
ve výši 0. 

Kdy a  jak bude možné podat žádost 
o dotaci?

Příjem žádostí o  kotlíkovou dotaci pro do-
mácnosti s  nižšími příjmy se předpokládá 
na jaře 2022. 

Žádost o  dotaci bude podávána výhradně 
elektronicky přes webovou aplikaci Portál ob-
čana s  následným povinným doručením lis-
tinné verze žádosti a  příloh na  Krajský úřad 
Jihočeského kraje. Pro podání žádosti bude 
k dispozici podrobný návod.

Informační zdroje:
Informační linka: 386 720 323
Mail: kotliky@kraj-jihocesky.cz

Webové stránky: 
https://kotlikovedotace.kraj-jihocesky.cz   

„Stalo se v  oněch dnech, že vyšlo nařízení 
od císaře Augusta, aby byl po celém světě pro-
veden soupis lidu. Všichni se šli dát zapsat, ka-
ždý do svého města. Také Josef se vydal z Ga-
lileje, z města Nazareta, do Judska, do města 
Davidova, které se nazývá Betlém, poněvadž 
byl z domu a rodu Davidova, aby se dal zapsat 
s  Marií, která mu byla zasnoubena a  čekala 
dítě. Když tam byli, naplnily se dny a přišla její 
hodina. I  porodila svého prvorozeného syna, 
zavinula jej do plenek a položila do jeslí, proto-
že se pro ně nenašlo místo pod střechou.“ 

Kdo by neznal tento biblický příběh, díky 
kterému slavíme každý rok Vánoce? Narození 
Ježíše Krista v Betlémě před více než 2000 lety 
je událostí, kterou zná celý svět. Tradici zobra-
zování scény narození Ježíše Krista údajně za-
ložil sv. František z Assisi. Ten prý v roce 1223 
vystoupal do  jeskyně na  vrcholu kopce u  ves-
ničky Greccio, zbudoval zde chlév s  jeslemi, 
do kterých položil sošku Jezulátka, přivedl sem 
tele a oslíka a o štědrém večeru zde odsloužil 

mši pro místní vesničany. Šlo prý nejen o první 
betlém na světě, ale také o první půlnoční mši.

Vánoční představení jesliček obklopených 
domácími zvířaty se rychle rozšířilo. Jesličky 
byly v lidové tvorbě často zasazovány do míst-
ní krajiny. Nevidíte okolo nich palestinskou 

poušť, ale typicky české kopečky a  domky 
s červenou střechou. Není to proto, že by snad 
lidoví umělci měli mylnou představu o panora-
matu skutečného Betléma, jen chtěli vyjádřit, 
že Kristus přišel na  svět pro lidi všech krajů 
a národů, tedy i pro české měšťany a vesničany.

Dodnes jsou betlémy neodmyslitelnou sou-
částí křesťanské vánoční tradice a  přinášejí 
radost dětem i dospělým. Na návsi v Dražicích 
se můžete v  době adventu pokochat novým 
vyřezávaným betlémem.  Pana Marie a  svatý 
Josef pečují v přístřešku o Ježíška. Nad jeslič-
kami drží ochrannou stráž oslík a volek a scénu 
doplňují dvě ovečky. Všechny figury jsou vy-
řezány z dubového dřeva a napuštěny olejem. 
Autorkou soch je umělecká řezbářka Dana 
Nachlingerová pocházející ze šumavské řez-
bářské rodiny. Jsme rádi, že můžeme přispět 
k  udržení tradice vyobrazení narození Ježíše 
Krista a vykouzlit v naší obci krásnou adventní 
atmosféru. 

Eliška Pospíšilová  

Náves zdobí vyřezávaný betlém

Kotlíkové dotace pro domácnosti s nižšími příjmy
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Dopravní výchova

Branný den
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SSvvaattýý  MMaarrttiinn

Předvánoční pečení

Sametová revoluce
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Konečně po  dlouhé pauze jsme mohli začít 
začátkem září trénovat. Scházeli jsme se vždy 
dvakrát týdně v počtu 8-10 dětí. Kromě trénin-
ků se děti konečně dočkaly i vytoužených zápa-
sů. Odehráli jsme jich 10. Půlka se nám poda-
řila vyhrát, v druhé půlce jsme bohužel odešli 
poraženi. Nejvíce mě těší, že děti mají o fotbal 
zájem, a baví je. Nyní pokračujeme v trénincích 
v  naší sportovní hale a  doufám, že tomu tak 
bude i  nadále. Během zimy bychom zde rádi 
uspořádali alespoň dva turnaje. 

Všem dětem chci poděkovat za účasti na zá-
pasech a trénincích.

trenér Marian Horka   

V  podzimní části sezóny jsme se umísti-
li na  sedmém místě s  počtem 22 bodů. V  15 
utkáních jsme pouze třikrát prohráli, a  to 
s  vedoucím duem Český Krumlov, Prachatice 
a  s  rezervou Táborska,  k  tomu jsme pětkrát 
vyhráli a sedmkrát remizovali. Mohlo být ješ-
tě veseleji, ale v  posledních dvou kolech jsme 
dvakrát těsně prohráli, ale i tak je třeba kluky 
pochválit za  předvedené výkony. Všem našim 
fanouškům a  sponzorům chceme poděkovat 
za  podporu. Přejeme pevné zdraví a  na  jaře 
na viděnou. 

vedoucí týmu Vlastimil Stuchlík   

Tyto údery bezesporu patří ke sportu, který 
se s  příchodem podzimu opět hlásí. Bílý mí-
ček se roztáčí, kutálí a skáče v pingpongovém 
rytmu. To je pro mnohé z vás oblíbený a dobře 
známý stolní tenis.

Novinou, kterou jsme letos zkusili, je letní 
soustředění, kde se snažíme o co nejlepší pří-
pravu. S velkým přispěním našeho spoluhráče 
probíhá na  Lipně, kde se zdokonalujeme jak 
teoreticky tak i prakticky. 

Samozřejmostí je u nás dodržovaní přísných 
hygienických opatření v této nelehké době.

V  jednotlivých soutěžích máme opět obě 
družstva, která po polovině soutěže sdílí páté 
místo v  tabulce. Sestava je obdobná jako mi-
nulou sezónu a  je jen na  nás, jak naše herní 
činnost bude či nebude úspěšná. Zatím se nám 
poměrně dobře daří zúročit to, o  co jsme se 
v přípravě snažili. Memoriál a tradiční vánoční 
turnaj se bohužel zase letos nemohou konat. 
Pevně doufáme, že se alespoň dohrají mistrov-
ské zápasy, a že nás v polovině soutěže neklep-
nou přes prsty jako loni.

Sportu zdar a stolnímu tenisu zvlášť.
Jiří Šerý    

Mladší přípravka

Muži „A“ týmu 
mají zimní pauzu

BACKHAND, FOREHAND nebo ČOP?

Pokřik po vítězném zápase
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Florbalisté SK REPO Dražice pravidelně 
sportovali o  každém víkendu v  dražické hale. 
Sportovní kolektiv rozšířily Anna Melichová 
s Denisou Chodorovou, které si ke svým závod-
ním sportům přidaly ještě rekreační florbal. 
Florbalisté doufají, že nenastanou žádná ome-
zení a jako každoročně využijí dobu vánočních 
svátků k častějšímu sportování v dražické hale. 

Bára Krátká   

Sportovní klub REPO Dražice uspořádal 21. 
11. 2021 ve sportovní hale v Dražicích ve spo-
lupráci s mateřkou školou v Dražicích zábavné 
sportovní odpoledne pro předškolní děti a  je-
jich rodiče. Akce se zúčastnilo 29 dětí a 19 do-
spělých. V hale na účastníky čekalo šest stano-
višť na  téma „Jedeme na výlet“. Nejprve bylo 
třeba doběhnout se zátěží v  batohu na  vlak, 
v  ZOO napodobit na  trase zvířata, na  horách 
překonávat ve výšce překážkovou dráhu, v zá-
bavném parku se shazovali míčem plyšáci, 

skákalo se na  trampolíně a  v  pytlích. Všichni 
si vyzkoušeli trefu florbalovou hokejkou. Ne-
mohl chybět výlet na kole, které nahradil roto-
ped. U moře se při přehazování chytaly míčky 
do koše v potápěčských brýlích. Cílem akce byl 
nejen pohyb pro děti a  dospělé, ale také čas, 
který rodiče věnovali svým dětem. Všichni 
účastníci byli odměněni medailemi a sladkostí.

SK REPO od listopadu rozšířil svou činnost 
o oddíl badmintonu.

Hana Krátká   

Již druhou sezónu musí naše sportovní hala 
fungovat přes zimu v  omezených covidových 
podmínkách.  Cílem všech nastavených opatře-
ní je udržet provoz haly zejména pro potřeby 

naší školy a školky, aby se děti mohly bezpečně 
proběhnout.

Aktuální podmínky (k  22.11.2021) zatím 
na  rozdíl od  loňské zimy umožňují využívat 

sportovní halu i ostatními zájemci (kromě ško-
ly) alespoň omezeně. Platné podmínky využi-
tí haly jsou pravidelně zveřejňovány na  webu 
obce (https://www.obecdrazice.cz/sportovni-
-zarizeni-sport/sportovni-hala-drazice/) a  vý-
věsce u vstupu do haly.

Ne všechny aktivity se v hale podle dlouhodo-
bého rozvrhu uskuteční, ať už z důvodu dodrže-
ní podmínek vstupu (nad 12 let věku pouze pro 
očkované nebo do 180 dnů od prodělané nemoci 
Covid-19 nebo výjimečně s  PCR testem), nebo 
z  důvodu nařízených karantén či pravidelných 
sezónních respiračních obtíží zájemců. Aktuál-
ní rozvrh na týden je zveřejňován na webu obce 
a velmi často se mění i několikrát týdně. 

Na Vánoce bude na webu i vánoční rozvrh. 
Pokud nám to situace a  podmínky umožní 
mohly by proběhnout omezeně i  tradiční vá-
noční turnaje (stolní tenis, tenis, nohejbal ) 
a možná i badminton.

Pokud máte zájem si zpříjemnit zimní čas 
sportováním nebo jen rodinným setkáním, 
volejte správci: 733517075, prostor se určitě 
najde. Bohužel budu trvat na  dodržení všech 
nastavených podmínek a pravidel.

František Kotšmíd   

 
Den/hod 7  8  9  10 11 12  13  14  15  16  17  18  19  20  21

Pondělí

Středa

Sobota

Neděle

Den/hod 7  8  9  10 11 12  13  14  15  16  17  18  19  20  21

ZŠ a MŠ Dražice TJ Dražice Dlouhodobý pronájem Krátkodobý pronájem

Novák
tenis

od 26.10.2021

Dlouhodobý rozvrh využití Sportovní haly Dražice sezóna 2021-22
stav k 20.11.2021

škola
Kolář

stolní tenis
od 23.8.2021

Stuchlíková
volejbal I
od 13.9.2021

Úterý škola
Fořt 

Horka
přípravka

od 2.11.2021

Jančík
tenis
od 

2.11.2021

Stuchlík
kopaná A

12/2021-3/2022

FC Táborsko 
U11 kopaná

od 1.11.2021

škola
důchodci

tenis
od 20.10.2021

Kolář
stolní tenis - soutěže

od 8.9.2021

Čtvrtek důchodci
cvičení škola Brejdová volejbal II

od 14.10.2021

Brožová
badminton
od 16.9.2021

škola
Mareš
tenis děti

od 30.9.2021

Farová
od 12/2021

Pátek škola
Fořt 

Horka
přípravka

od 5.11.2021

Stuchlík
kopaná A

od 26.11.2021

Kuba
kopaná B

1-3/2022

REPO - Krátký
florbal

od 28.8.2021

Welzl kopaná
žáci Planá

1-3/2022

Koloušek
tenis

od 9.10.2021

Samec
nohejbal
od 23.10.2021

Šindelář
nohejbal
od 23.10.2021

Stuchlík
florbal

od 3.10.2021

Evidence požadavků na využití sportovní haly : správce haly František Kotšmíd, tel.733 517 075, mail: kotsmid@sakutus.cz 
Dříve naplánovaný a dohodnutý termín akce lze odvolat nejpozději 5 dnů předem.

Kopečková
badminton
od 5.9.2021

Malát
tenis

od 10.10.2021

Kotšmíd
tenis, 

badminton
od 7.11.2021

Smažík
tenis

od 3.10.2021

Mácha
kopaná 
dorost
1-3/2022

Vážení spoluobčané, 
vážení členové sboru,

dovolte nám, touto 
cestou, všem popřát 
krásné prožití 
adventu a vánočních 
svátků a v novém 
roce především 
zdraví, 
jen a jen zdraví.
SDH Dražice

Táto, mámo, sportuj se mnou

Hala v době covidu podruhé

Florbalový podzim 
SK REPO Dražice

PF 2022
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Dražičtí mládežničtí modeláři se po  roč-
ní přestávce v  září opět tradičně vydali 
na  Mistrovství republiky mládeže, které se 
letos konalo na  letišti Moravská Třebová. 
Dražický klub reprezentovali na  MČR cel-
kem 4 závodníci, z  nichž všichni soutěžili 
v  kategorii házedel. V  kategorii mladších 
žáků vybojoval svůj premiérový titul mistra 
republiky Jan Samec. Ve  věkové kategorii 
starších žáků vybojoval bronzovou medaili 
Mikoláš Mihál. V  kategorii juniorů zvítězil 
Tomáš Král a třetí místo získal Filip Gregor. 
Potřetí v historii klubu tak všichni dražičtí 

závodnící odjížděli z  mistrovství s  cenným 
kovem.

V kategorri F1B reprezentoval Jaroslav Ma-
lenický náš klub na celkem šesti závodech se-
riálu Českého poháru, v rámci kterých třikrát 
dosáhl na  druhé místo. Stříbrnou medaili vy-
bojval i na závodech Světového poháru na Vše-
chově a v součtu s dalšími výkony byl nomino-
ván do užšího reprezentačního družstva České 
republiky pro rok 2022 a náleží mu tak právo 
reprezentovat Českou republiku na nejbližším 
Mistrovství Evropy v kategorii F1B.  

Vít Krátký   

Pouštění draků je zábava, která je neodmy-
slitelně spojená s  příchodem podzimu. O  říj-
novém víkendu nám počasí vyšlo, chytili jsme 
dobrý vítr a vypustili pár draků do oblak. Ně-
který drak vyletěl vysoko ihned, jiný se nechal 
dlouho přemlouvat. Pod modrou oblohou jsme 
drakiádu zakončili opékáním buřtů a  sladkou 
tečkou.                                                 SR Dražice  

Tmavý páteční podvečer 12. listopadu 
rozzářil lampionový průvod. Vyráželi jsme 
od kulturního domu a okolo kostela jsme došli 
do tradičního cíle, na hřiště. Zde se uskutečnilo 
nádherná světelná show skupiny Ilusias. Jsme 
rády, že se po  roční pauze mohl průvod opět 
uskutečnit.                                       SR Dražice  

Po  loňské přestávce způsobené pandemií 
koronaviru jsme v sobotu 6. září 2021 zre-
alizovali tradiční vítání občánků. Proběhlo 
ve větším počtu v sále kulturního domu. Ně-
které děti již přišly po svých. Pozváno bylo 
14 dětí a  přivítali jsme 11 z  nich, 7 děvčat 
a  4 chlapce. Po  zahájení a  krátkém progra-
mu dětí ze základní školy se rodiče zapsali 
do pamětní knihy, převzali dárek pro své ra-
tolesti a maminky kytičku. Nakonec dětem 
i rodičům popřál pan starosta pevné zdraví, 
spoustu lásky a štěstí.  Za naladění příjemné 
atmosféry děkujeme dětem a  paní učitelce 
ze základní školy v Dražicích.

Krásnou vzpomínkou na  vítání jsou jis-
tě fotografie pořízené během akce. Letošní 
děti měly velké štěstí, protože mezi vítanými 
byla i neteř profesionálního fotografa Petra 
Hervy. Ten byl tak laskav a  pořídil dětem 

krásné momentky. Ještě jednou Vám, Pet-
ře, děkujeme, že jste naši spontánní prosbu 
vyslyšel a ceremoniál nafotil. Rodiče, pokud 
máte o  pořízené fotografie zájem, kontak-
tujte obecní úřad. 

za SPOZ Renata Samcová    

Vítání občánků

Podzim leteckých modelářů Draci létali v oblacích

Lampiony 
rozsvítily Dražice
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Se Samem už se nějaký ten pátek známe 
a  máme za  sebou poměrně hodně společných 
zážitků, ale stále je co zažívat a objevovat. Pro-
to, když mi někdy na  jaře psal z Anglie s tím, 
že viděl na  Instagramu docela zajímavou akci 
s názvem Gumbalkan, že bychom to mohli taky 
zkusit, moc dlouho jsem neváhal. Co to vlastně 
Gumbalkan je? Je to parodie na  světově zná-
mý Gumball 3000, kde jezdí drahá, luxusní 
auta. Tento nezávodní polo-orientační výlet 
je pravým opakem. Hodnota auta by neměla 
překročit 25 tisíc korun a čím větším pekáčem 
pojedete, tím větší je zábava a adrenalin. Také 
platí, že většina účastníků se snaží udělat svoje 
auto originální, a  tak se auta všemožně upra-
vují, natírají a  „vylepšují“. Start Gumbalkanu 
byl letos v Beskydech a jelo se přes Slovensko, 
Ukrajinu a cíl byl v Rumunsku v české vesničce 
Einbentál. 

Nejdříve jsme potřebovali sehnat auto, s kte-
rým bychom mohli vyrazit. Nabízelo se něko-
lik variant, ale nakonec jsme sáhli po  Octavii 
z  roku 1999, kterou chtěl její majitel poslat 
do  šrotu. Sloužila Ukrajincům jako pracovní 
auto a můžu říct, že ten smrad a bordel co v ní 
byl, bych nikomu nepřál. Sem tam nějaká vy-
rezlá díra, ale nic, co by vadilo v jízdě. Nakonec 
jsme ji koupili za 2 000 Kč s technickou, která 
končila v srpnu. Pro nás ideální, protože závod 
se konal v týdnu od 21. do 28. srpna. Po návra-
tu Samíka z Anglie jsme se pustili do přestavby 
a úprav. Základem byl kryt motoru a oplecho-
vání vany, bez kterého bychom daleko nedo-
jeli. Zde bychom chtěli moc poděkovat Jardo-
vi Petrusovi, který nám s  úpravou pomáhal. 
Rozhodli jsme se, že z  Oktávky uděláme tak 
trochu obytňák, protože se nám nechtělo ka-
ždý den rozbalovat a zabalovat stan a spacáky. 
Vyndali jsme zadní sedačky a z dřevěných latí 
vytvořili postel, pod kterou nám zbyl i luxusní 
úložný prostor na jídlo, pivka, ale i nějaké oble-
čení. Na střechu jsme svařili zahrádku, na kte-
rou jsme naložili náhradní gumy, kempingové 
židle, stoleček, barel s  vodou, ale hlavně naši 
maskotku – nafukovací panu Pamelu. Ta nám 
to na hranicích hodně usnadnila, ale o tom až 
později. Auto jsme přestříkali na zářivě žlutou, 
ale už to „nestihli” změnit v  papírech, jako 
zbytek provedených úprav. Pro kvalitní off-roa-
dové pneumatiky jsme dojeli až do  dalekého 
Chebu, kde byly v  tu chvíli jediné v ČR, které 
se nám líbily. Týpek, od kterého jsme to brali, 
se nás ptal, jestli to máme taky na  toho dží-
pa, co měl on, když jsem mu řekl, že to máme 
na  Oktávku, začal se smát a  chtěl po  nás pak 
poslat fotku, že by to rád viděl. Kola padnula 
jako prdel na  hrnec a  v  terénu, kterým jsme 
jezdili, byly k nezaplacení. Bylo jasné, že terén 
bude náročný, a tak jsme potřebovali nějakým 
způsobem auto o něco zvýšit, abychom nedrhli 

podvozkem. Celý výlet byl low-cost, a tak jsme 
zvolili i to nejlevnější řešení. Do tlumičů (pru-
žin) jsme na každou stranu narvali cca 20 te-
nisáků, které celé auto zvedly o nějakých 5 cm. 
Na závěr jsme přivařili beranidlo ze starých to-
penářských trubek a mohli jsme vyrazit. 

Na  startu v  Beskydech se sešlo téměř 200 
upravených aut z  různých koutů republiky, 
ale i  několik zahraničních posádek ze Sloven-
ska, Itálie, Francie, Maďarska atd. Z  Beskyd 

jsme potom zamířili na  Slovensko, kde jsme 
ochutnali vyhlášené halušky a také jsme projeli 
známou cikánskou čtvrtí Lunik IX v Košicích. 
Místní cikánské děti měly takovou radost, že 
nás vidí, že po nás házely kameny a snažily se 
nám dostat na  auto i  do  auta. Naštěstí jsme 
projeli bez újmy a pokračovali dál na Ukrajinu. 
Tam jsme na  hranicích strávili několik hodin, 
protože jsme neměli covid pojištění přímo 
od ukrajinské vlády, a tak jsme museli dát čet-
níkovi nějaké všimné, jakože za  to pojištění, 
aby nás vůbec pustili projet. Bohužel co jsme 
tak slyšeli, tak to tam takto chodí běžně. Ukra-
jinu jsme poté projeli během jednoho dne a byl 
to den poměrně náročný, protože silnice první 
třídy tam vypadají jako tankodrom. 

Po  projetí Ukrajinou jsme strávili naší prv-
ní noc v Rumunsku. Další den konečně začalo 
to pravé dobrodružství, kvůli kterému jsme 
se na  Gumbalkan vypravili. Následující 4 dny 
jsme strávili v  krásné rumunské přírodě, a  to 

většinou na  polních nebo lesních cestách. 
Projížděli jsme několikrát i potokem, vyjížděli 
strmé kopce plné kamenů a bahna. Prostě tes-
tovali, co ta naše Oktávka vydrží a musím říct, 
že vydržela opravdu neskutečné věci. Pích-
nuté kolo a  proražená vana nebylo nic, co by 
nám zabránilo v pokračování. Jeli jsme v partě 
spolu s dalšími dvěma jihočeskými posádkami 
(Felda a zase Oktávka) a navzájem jsme si při 
defektech a  problémech pomáhali. Největším 
zážitkem bylo setkání s  divokými medvědy, 
které jsme i nakrmili a pak následná cesta přes 
jednu z  nejkrásnějších horských cest světa 
Transfagarasan a  Transalpinu. Projížděli jsme 
krásnou rumunskou krajinou, ale i  chudým 
venkovem, kde to vypadalo, jako by se zasta-
vil čas. Všichni místní na nás byli neskutečně 
milí, tolik úsměvů, kolik jsme viděli za těch pár 
dní jsme neviděli ani za několik let tady v Če-
chách. Cestu jsme zakončili na Banátu v české 
vesničce jménem Einbentál, kde se sešli všichni 
účastníci Gumbalkánu, které po  cestě nezkla-
mal jejich stroj. Nedojelo cca 15 aut. Pivo teklo 
proudem, bylo zajištěno občerstvení a  hrála 
místní rumunsko-česká kapela. Přespali jsme 
v provizorním stanovém městečku a druhý den 
v dopoledních hodinách jsme vyrazili k domo-
vu. Cesta domu byla dlouhá, ale tentokrát už 
jsme to vzali přímou čarou po  dálnicích přes 
Maďarsko a Slovensko, a tak jsme dorazili ještě 
ten den v  pozdních nočních hodinách do  na-
šich milovaných Dražic!

Za celý ten týden jsme se myli asi třikrát, a to 
pokaždé v nějakém ledovém potoce nebo říčce. 
Spali jsme v autě vždy někde uprostřed příro-
dy, kolikrát i bez signálu. Vařili jsme si v kot-
líku na ohni a jedli jsme fazole a další lahůdky 
z konzervy. Celý týden jsme strávili v  jednom 
triku a  vypili spoustu českých i  rumunských 
piv. A  víte co? Bylo to strašně super a  máme 
další zážitek do sbírky. Jen bych chtěl podotk-
nout, že většina lidí si jen klepala na čelo, smáli 
se nám a říkali, že s tímhle autem a úpravami 
nemůžeme nikam dojet a  že se nedoplatíme 
za pokuty, které za všechny ty úpravy na autě 
určitě dostaneme. Celkem jsme za  celý týden 
najeli 3800 km s  Oktávkou za  2  000 Kč a  ne-
dostali ani jednu pokutu. Myslím, že k  tomu 
hodně přispěla i naše maskotka Pamela, která 
odváděla pozornost od našeho auta, a všichni 
celníci se s ní fotili a ptali se, kdo z nás s ní teda 
spí a  jestli by si jí taky nemohli půjčit. Na zá-
věr bych chtěl jen říct, že dokud některé věci 
nevyzkoušíte, nemůžete říkat, že nejdou. A jak 
říká Kazma: Tohle je život a nic víc už nebude! 
Velký dík, také patří mému parťákovi Samíko-
vi, který vždycky takhle něco vymyslí, a já mu 
prostě nedokážu říct ne. Tak, co tam máme dál 
kámo?! 

Lukáš Stuchlík   

Gumbalkan 2021
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Plánované
kulturní a společenské 

akce
24. 12. 2021 – kostel od 14:30

Mše svatá – Vigilie Narození Páně

24. 12. 2021 –náves od 16:00
Zpívání u stromečku 

– Dražičtí komedianti

25. 12. 2021 – kostel od 8:30
Mše svatá 

– Slavnost Narození Páně

26. 12. 2021 – kostel od 8:30
Mše svatá

1. 1. 2022 – kostel od 8:30
Mše svatá

22. 1. 2022 – KD od 20:00
Obecní ples 

18. 2. 2022 – KD od 19:00
Sportovní ples

5. 3. 2022 – KD od 15:00
9.ročník Dražického koštu 

pálenek

Jedná se plánované akce, které 
mohou překazit vládní opatření 

související s koronavirovou nákazou. 
Sledujte prosím webové stránky obce 

a vývěsky.

Sbor pro 
občanské záležitosti

JUBILANTI (září – prosinec)
Marie Chvalová   Dražice čp. 27
Jaroslava Komínková Dražice čp. 219
Jaroslava Krejnická  Dražice čp. 260
Olga Novotná  Dražice čp. 131
Jan Krejnický   Dražice čp. 260
Vladimír Pinkava  Dražice čp. 4
Miluše Voborová  Dražice čp. 73
Všem jubilantům přejeme do  dalších let 
pevné zdraví, mnoho spokojenosti a  osobní 
pohody.

ZEMŘELI
Zdenka Turecká   Dražice čp. 133
Jan Bláha   Dražice čp. 199
Čest jejich památce!

NARODILI SE
Stella Gruntorádová  Dražice čp. 190
Štěpán Svoboda  Dražice čp. 190
Miminkům přejeme do života jen to nejlepší. 
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IČ: 00252239, DIČ: CZ00252239, Registrační číslo: MK ČR E 13153

Redakční rada: šéfredaktor: Eliška Pospíšilová, 
členové rady: Lubomír Smažík, Ivan Šimák, Blanka Čítková

Žádáme přispěvatele, aby své příspěvky zasílali na e-mail: obcasnik@obecdrazice.cz.

V  předvečer svátku svatého Mikuláše na-
rušila jinak poklidnou atmosféru naší obce 
návštěva z nejtemnějších hlubin země, a to ze 
samotného pekla.

Po úvodní ohňové show, která ostatně pro-
vázela i celý hlavní program, se před dražickým 
kulturním domem vynořili pekelní Krampusá-
ci. Z očí přítomných dětí bylo možno v někte-
rých případech číst strach. Nikdo si totiž nebyl 
jistý, zda byl celý rok hodný a zda jeho případ-
né prohřešky nejsou zapsány v  pekelné knize 
hříchů. Naštěstí zde byli i Mikuláš s Andělem, 

kteří rozzlobené čerty patřičně usměrňovali. 
Vše tak nakonec dobře dopadlo a přítomní di-
váci, kterých bylo požehnaně, si domů odnesli 
nevšední zážitek. Poděkování za skvělou zába-
vu patří uskupením Čerti Tábor, Táborští kupci 
a Páťovi Loudínovi za zajištění nezbytného hu-
debního doprovodu.

Ti z  přítomných, a  nejenom oni, kteří ná-
sledně využili občerstvení v  restauraci Zlatá 
brána, by jistě uvítali možnost posedět si zde 
častěji, než umožňuje současná otevírací doba.

Za kulturní výbor Ivan Šimák 

 ,9 ,P  8,S 6,S ,P   ,9  7,S   7, S

4:48 5:34 6:17 6:23 6:52 6:54 6:56 7:05 8:26 9:01 11:05 11:16 11:33 12:31 12:46

5,S 6,8,S  ,P  6, S    7,S  ,9 6,8,31 ,9 ,9

12:57 13:31 13:41 13:59 14:35 15:12 15:54 16:19 16:32 17:02 17:42 18:05 18:41 19:38 21:19

Odjezdy autobusů Tábor–Dražice
 ,9   ,6,8,31  ,P  5, S  6,S 8,S ,6,S ,9 ,P

5:08 5:15 5:30 5:45 6:00 6:04 6:30 6:50 9:45 10:10 10:20 11:10 12:10 12:50 12:55

 7, S    7,S  7, S ,9  ,6,8,S 5,S ,9 ,9

13:45 14:10 15:00 15:10 15:22 15:40 16:25 16:30 17:10 17:30 18:20 18:40 20:10 22:30

Vysvětlení značek a poznámek

 – Jede v pracovní den 6 – Jede v sobotu

P  – Nejede o školních prázdninách 7  – Jede v neděli

S – Spoj má určitá specifika -sledujte jízdní řád 8  – Jede v neděli a státem uznané svátky

   Nestaví na „západě“ 9 – Nejede od 23.12. do 2.1.

5 – Jede v pátek 31  – Nejede 24.12. a 25.12.

Aktuálně platné jízdní řády jednotlivých dopravců naleznete v autobusových zastávkách nebo na www.idos.cz.

Odjezdy autobusů Dražice–Tábor
Platí od 12. 12. 2021 do 10. 12. 2022

Návštěva z pekla


